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Białe Błota, 16.11.2021 r. 

BRG.0002.14.2021 

Protokół 

z XLVIII Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota, która odbyła się 16.11.2021 r.  
w trybie zdalnym w Urzędzie Gminy Białe Błota, ul. Guliwera 4a. 

Sesja trwała: od godziny 15:00 do godziny 16:58 
Sesję prowadził: Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz 
Sekretarz obrad: Ilona Nowakowska 
Protokolant posiedzenia: Katarzyna Lutkowska 
Przebieg sesji został transmitowany, utrwalony za pomocą urządzenia rejestrującego obraz  
i dźwięk i stanowi załącznik do niniejszego protokołu, który jest informacją publiczną. 

W sesji udział wzięli:  

Radni Gminy Białe Błota (w posiedzeniu wzięło udział 20 członków); 

1. Bronisław Balcerowski 
2. Anna Banaszek 
3. Magdalena Burdanowska 
4. Kamilla Grzelak 
5. Jacek Grzywacz 
6. Patrycja Harczenko-Staszewska 
7. Krzysztof Kocikowski 
8. Jacek Krzyżanowski 
9. Karolina Lachowicz 
10. Aleksandra Lubońska 
11. Piotr Mądrzyński 
12. Krzysztof Michalak 
13. Zbigniew Moroz 
14. Ilona Nowakowska 
15. Sławomir Ossowski 
16. Sławomir Ruge 
17. Henryk Sykut 
18. Magdalena Sznajder 
19. Katarzyna Tomicka 
20. Maria Wolsztyńska 
21. Łukasz Wyszomirski 

Oraz: Anna Jankowska-Cepak Wicewójt Gminy Białe Błota; Ewa Galicka Sekretarz Gminy. 
 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie XLVIII Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota, powitanie oraz 

stwierdzenie quorum. 
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2. Wybór sekretarza obrad. 

3. Ustalenia w sprawie porządku obrad. 

4. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

2) w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi                     

z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi.  

3) w sprawie przyjęcia "Rocznego Programu współpracy Gminy Białe Błota na                
2022 r. z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 
ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego                                   
i o wolontariacie." 

5. Zakończenie obrad XLVIII Sesji VIII Kadencji. 

Ad. 1. Otwarcie XLVIII Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota, powitanie oraz 
stwierdzenie quorum. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz otworzył obrady powitał wszystkich zebranych. 
Sprawdzono obecność. 
 
Ad. 2. Wybór sekretarza obrad. 
 
Na sekretarza obrad zaproponowano kandydaturę radnej Ilony Nowakowskiej. 
Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz odczytał informacje w zakresie danych 
osobowych. Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Ilona Nowakowska przekazała 
radnym informację dotyczącą agendy Komisji Budżetów i Finansów zaplanowanej na 
24.11.2021 r. 

Głosowano w sprawie: 
Wybór na funkcję sekretarza obrad radnej Ilony Nowakowskiej.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (18) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-
Staszewska, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, 
Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, 
Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 
 
NIEOBECNI (3) 
Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski, Aleksandra Lubońska 
 
Kandydatura radnej Ilony Nowakowskiej na sekretarza obrad została przyjęta. 
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Ad. 3. Ustalenia w sprawie porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz zapytał Panią Wicewójt Annę 
Jankowską-Cepak o wyrażenie zgody na wprowadzenie do porządku obrad trzech projektów 
uchwał: 
- Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie ustalenia wysokości diety dla sołtysów 
gminy Białe Błota. 
- Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie diet radnych Rady Gminy Białe Błota i 
zwrotu kosztów ich podróży służbowych.  
- Projekt uchwały w sprawie wynagrodzenia Wójta Gminy Białe Błota. 
Zgoda została wyrażona. 

Radny Bronisław Balcerowski zapytał, jaki jest powód wprowadzenia tych uchwał na sesji 
nadzwyczajnej (nagranie od 00:09:00 do 00:10:27). Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił 
powody.  

Głos zabrała radna Maria Wolsztyńska (nagranie od 00:11:45 do 00:13:12) zgadzając się z 
radnym Balcerowskim, że te uchwały powinny być zaopiniowane przez Komisję Budżetu, nie 
ma nagłej potrzeby by omawiać to na sesji nadzwyczajnej. Radna zawnioskowała by dziś nie 
wprowadzać tych uchwał. 

Radna Aleksandra Lubońska także zawnioskowała o przełożenie i nie wprowadzanie tych 
uchwał dzisiaj (nagranie od 00:13:26 do 00:13:42). 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz (nagranie od 00:13:43 do 0:14:16) 
odpowiedział, że jeżeli radni nie chcą tego procedować to mogą głosować przeciw. 

Radny Bronisław Balcerowski zauważył, że można ten temat omówić na sesji zwyczajnej 
(nagranie od 00:14:17 do 00:15:40). 

Przewodniczący zauważył, że są tylko trzy punkty i spokojnie na te tematy można 
porozmawiać. Przewodniczący dopiero dzisiaj dostał potwierdzenie od radcy prawnego.  

Głos zabrał radny Sławomir Ossowski (nagranie od 00:16:22 do 00:19:33) zauważył, że te 
uchwały powinny być omówione na Komisji Budżetu, złożył wniosek formalny o głosowanie 
tego porządku obrad w kolejności, osobno, nie blokowo, w kolejności: pensja wójta, diety 
radnych, diety sołtysów. Radny poprosił o opinię radcy prawnego, czy uchwały trzeba w 
ogóle podejmować czy nie, zdaniem radnego nie trzeba ich podejmować a ustawa narzuca 
podjęcie uchwały odnośnie pensji wójta. 

Radca prawny Maciej Dalka przedstawił opinię prawną w kwestii głosowania nad uchwałami 
oraz potwierdził konieczność podjęcia uchwały w sprawie wynagrodzenia Wójta Gminy Białe 
Błota (nagranie od 00:19:34 do 00:22:08). 
 
Radna Maria Wolsztyńska (nagranie od 00: :22:18 do 00:22:57) uznała wniosek radnego 
Sławomira Ossowskiego za zasadny żeby oddzielnie głosować wprowadzanie tych uchwał, 
każdą uchwałę po kolei. 
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Radny Sławomir Ossowski podtrzymał swój wniosek formalny żeby nie głosować blokowo, 
podając proponowaną kolejność głosowania uchwał (nagranie od 00: :12:11 do 00:23:29). 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz wraz z radnym Ossowskim (nagranie 
od 00:23:30 do 0:24:15) podsumowali złożony wniosek.  

Mecenas Maciej Dalka zasygnalizował (nagranie od 00: :24:341 do 00:25:28), że wniosek 
formalny odebrał, jako głosowanie oddzielnie, każdej zmiany porządku obrad, co potwierdził 
radny Sławomir Ossowski, podkreślając, że głosujemy oddzielnie te uchwały z odwróconą 
kolejnością. 

Głosowano wniosek w sprawie: 
Wniosek radnego Sławomira Ossowskiego, aby projekty uchwał głosować oddzielnie w 
kolejności: Projekt uchwały w sprawie wynagrodzenia Wójta Gminy Białe Błota. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 10, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (10) 
Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Jacek 
Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Zbigniew Moroz, Sławomir 
Ossowski, Maria Wolsztyńska 
 
PRZECIW (10) 
Anna Banaszek, Patrycja Harczenko-Staszewska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Ilona 
Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Łukasz 
Wyszomirski 
 
NIEOBECNI (1) 
Krzysztof Kocikowski 
 
W związku z tym, że wniosek nie przeszedł, Przewodniczący zapytał mecenasa czy jest w sens 
dalej głosować, na co mecenas odpowiedział, że jego zdaniem wniosek i każdą uchwałę 
trzeba przegłosować (nagranie od 00:27:25 do 00:28:00). 
 
Głosowano wniosek w sprawie: 
Wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały jako pkt 5 : Projekt uchwały zmieniający 
uchwałę w sprawie diet radnych Rady Gminy Białe Błota i zwrotu kosztów ich podróży 
służbowych. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 8, PRZECIW: 12, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
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ZA (8) 
Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, Piotr Mądrzyński, Zbigniew 
Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Łukasz Wyszomirski 
 
PRZECIW (12) 
Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Krzyżanowski, 
Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Krzysztof Michalak, Sławomir Ossowski, Henryk 
Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska 
 
NIEOBECNI (1) 
Krzysztof Kocikowski 
 
Głosowano wniosek w sprawie: 
Wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały do pkt 6 Projekt uchwały zmieniający 
uchwałę w sprawie ustalenia wysokości diety dla sołtysów gminy Białe Błota. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 3, PRZECIW: 16, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (3) 
Aleksandra Lubońska, Zbigniew Moroz, Łukasz Wyszomirski 
 
PRZECIW (16) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 
Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, Karolina Lachowicz, Piotr Mądrzyński, Krzysztof 
Michalak, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena 
Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Jacek Krzyżanowski 
 
NIEOBECNI (1) 
Krzysztof Kocikowski 

Radny Bronisław Balcerowski zauważył, że trzeba czytać dokładnie, za czym jest głosowanie, 
radny Ossowski także wyraził swoje wątpliwości i poprosił mecenasa o wypowiedź, z jego 
wniosku wynikało, że głosujemy o wprowadzenie danej uchwały do porządku obrad w 
odwróconej kolejności. Radna Maria Wolsztyńska wyraziła swoje wątpliwości. 
Przewodniczący zauważył, że wniosek dotyczył zmiany kolejności. Wszystkie głosowania były, 
przeciw, więc nie przegłosowaliśmy ani jednego wniosku o zmianę kolejności (nagranie od 
00:32:17 do 00:34:46). 

Mecenas Maciej Dalka zrozumiał wniosek formalny, jako oddzielne głosowanie 
wprowadzanie do porządku obrad i radni podjęli decyzję w tym temacie, więc w opinii 
mecenasa podjęli decyzję o nie wprowadzaniu tych punktów do porządku obrad w sposób 
pojedynczy, co należy rozumieć także w sposób blokowy. Opinia mecenasa jest taka, że 
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decyzja radnych podjęta w trzech głosowaniach konsumuje wniosek o łączne wprowadzenie 
(nagranie od 00:34:39 do 00:35:32). 

Radny Ossowski powiedział, że Przewodniczący odwraca sytuację (nagranie od 00:35:46 do 
00:35:48). 

Mecenas Maciej Dalka podtrzymał swoją opinię (nagranie od 00:35:51 do 00:36:05). 

Przewodniczący wyjaśnił, że nie głosował żeby ich nie wprowadzać, tylko zmienić kolejność 
porządku obrad.  

Mecenas Maciej Dalka zaproponował odczytanie treści wniosku (nagranie od 00:36:40 do 
00:37:45). 

Kontynuowano dyskusję (nagranie od 00:37:45 do 00:38:50) w której głos zabrali: 
Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz, radny Sławomir Ossowski, radny Łukasz 
Wyszomirski. 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad zaproponowanym przez niego 
wnioskiem (nagranie 00:38:54).  

Głosowano wniosek w sprawie: 
Wniosek Przewodniczącego Rady Gminy o wprowadzenie do porządku obrad projektów 
uchwał: Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie ustalenia wysokości diety dla 
sołtysów gminy Białe Błota. Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie diet radnych 
Rady Gminy Białe Błota i zwrotu kosztów ich podróży służbowych. Projekt uchwały w sprawie 
wynagrodzenia Wójta Gminy Białe Błota. 

Radny Bronisław Balcerowski odniósł się do zapisu treści wniosku poddanego pod 
głosowanie (nagranie od 00:39:51 do 00:40:32). 
 
Radny Sławomir Ossowski zauważył, że wniosek był inny, zapis jest inny, Przewodniczący 
zmienił treść wniosku (nagranie od 00:40:32 do 00:40:50). 
 
Radny Łukasz Wyszomirski powiedział, że radny Ossowski wprowadził chaos (nagranie od 
00:40:45 do 00:41:00). 

Radna Maria Wolsztyńska powiedziała, że radni już przegłosowali nie wprowadzanie tych 
uchwał, poprosiła o odczytanie, co zostało przegłosowane. Przewodniczący wyjaśnił co 
zostało przegłosowane i jakie głosowanie jest w toku (nagranie od 00:41:07 do 00:42:03). 

Radny Piotr Mądrzyński powiedział, że jego zdaniem, po tym, co było głosowane poprzednio, 
nie powinno się już tego głosować (nagranie od 00:42:03 do 00:42:18). 

Radny Bronisław Balcerowski (nagranie od 00:42:35 do 00:43:00) stwierdził, że zostało to 
przegłosowane, Przewodniczący ponawia głosowanie żeby wprowadzić blokowo. 

Przewodniczący wyjaśnił, że poddał pod głosowanie pojedyncze uchwały ze zmianą 
kolejności uchwał (nagranie od 00:43:00 do 00:43:42). 
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Na wniosek radnego Sławomira Ossowskiego w kwestii ogłoszenia przerwy w sesji do czasu 
wyjaśnienia sytuacji Przewodniczący powiedział, że jesteśmy w punkcie głosowania (nagranie 
od 00:43:52 do 00:44:07). 

Radna Magdalena Sznajder zaproponowała przerwę, aby odsłuchać i przeanalizować 
sytuację (nagranie od 00:44:20 do 00:44:50). 

Przewodniczący zauważył, że trwa tryb głosowania, nie możemy w czasie głosowania składać 
wniosków. Na prośbę radnej Wolsztyńskiej Przewodniczący przedstawił temat trwającego 
głosowania (nagranie od 00:45:12 do 00:46:32). 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 7, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (12) 
Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, Karolina Lachowicz, Piotr 
Mądrzyński, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena 
Sznajder, Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 
 
PRZECIW (7) 
Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Aleksandra Lubońska, 
Krzysztof Michalak, Sławomir Ossowski, Maria Wolsztyńska 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Jacek Krzyżanowski 
 
NIEOBECNI (1) 
Krzysztof Kocikowski 
 
Zgłoszone projekty uchwał zostały wprowadzone do porządku obrad. 

Głosowano w sprawie: 
Ustalenia w sprawie porządku obrad. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (13) 
Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, Jacek Krzyżanowski, 
Karolina Lachowicz, Piotr Mądrzyński, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, 
Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 
 
PRZECIW (6) 
Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Aleksandra Lubońska, Krzysztof Michalak, 
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Sławomir Ossowski, Maria Wolsztyńska 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Bronisław Balcerowski 
 
NIEOBECNI (1) 
Krzysztof Kocikowski 

Porządek obrad został przyjęty. 

Ad. 4. Podjęcie uchwał 
 
1) w sprawie ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
 
Głos zabrała wicewójt Anna Jankowska-Cepak informując radnych, że ta uchwała nie zmienia 
treści, podlegała kontroli Regionalnej Izby Obrachunkowej, która dostrzegła naruszenie 
prawa. Naruszenie polegało na tym, że razem z tą uchwałą nie została jednocześnie podjęta 
uchwała w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z 
dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi (nagranie od 00:49:34 do 00:51:30). 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Henryk Sykut poinformował, że brał udział w posiedzeniu 
kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej, jego zdaniem Rada nie popełniła błędu. Odniósł 
się także do kwestii jednego oferenta na rynku (nagranie od 00:51:33 do 00:54:31).  

Głosowano w sprawie: 
w sprawie ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (20) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 
Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 
Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona 
Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 
Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 
 
NIEOBECNI (1) 
Krzysztof Kocikowski 
 
Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.122.2021 w sprawie ustalenia 
stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
 
2) w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów 
własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
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Wicewójt Anna Jankowska-Cepak przytoczyła argumentację Regionalnej Izby 
Obrachunkowej, która wypowiedziała się w tej sprawie. Wicewójt zauważyła, że gmina na 
tamten czas była pierwszym samorządem, który podejmował tego typu uchwały (nagranie 
od 00:56:50 do 00:58:00). 

O głos poprosił radny Krzysztof Michalak, który stwierdził, że gmina Osielsko potrafi dopłacić 
mieszkańcom 10,00 zł (nagranie od 00:58:04 do 00:58:29). 

Głosowano w sprawie: 
w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów 
własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (20) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 
Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 
Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona 
Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 
Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 
 
NIEOBECNI (1) 
Krzysztof Kocikowski 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.123.2021 w sprawie pokrycia części 
kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących 
z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
 
3) w sprawie przyjęcia "Rocznego Programu współpracy Gminy Białe Błota na 2022 r. z 
organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z 
dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie." 

Radny Bronisław Balcerowski zwrócił uwagę na błąd w rozdziale 4, par. 7 w punkcie 1c. 
Sekretarz Ewa Galicka przyznała rację i wniosła autopoprawkę (nagranie od 01:00:12 do 
01:02:05). 

Głosowano wniosek w sprawie: 
Autopoprawka Sekretarza gminy w rozdziale 4 , par 7 w punkcie 1c zamiast : "w" litera "z".  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
 



10 

 

ZA (20) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 
Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 
Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona 
Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 
Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 
NIEOBECNI (1) 
Krzysztof Kocikowski 
 
Autopoprawka została przyjęta. 

Sekretarz Gminy Ewa Galicka omówiła rozdział 6 w temacie zaplanowanej kwoty, jako 
podział na różnego rodzaju współprace (nagranie od 01:03:43 do 01:05:00). 

Głosowano w sprawie: 
w sprawie przyjęcia "Rocznego Programu współpracy Gminy Białe Błota na 2022 r. z 
organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 
24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie.".  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (20) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 
Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 
Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona 
Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 
Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 
 
NIEOBECNI (1) 
Krzysztof Kocikowski 
 
Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.124.2021 w sprawie przyjęcia 
"Rocznego Programu współpracy Gminy Białe Błota na 2022 r. z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 
kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie." 
 
4) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości diety dla sołtysów gminy Białe Błota. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz (nagranie od 01:05:56 do 01:09:09) przybliżył 
radnym projekt uchwały. 

Radny Łukasz Wyszomirski zauważył, że jeżeli uchwały przejdą to dla radnego, który jest też 
sołtysem wzrost będzie znaczący, nawiązał do rozmów, które były kiedyś prowadzone, aby 
wyłączyć diety sołtysów, którzy są jednocześnie radnymi (nagranie od 01:09:09 do 01:09:49). 
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O głos poprosił mecenas Maciej Dalka (nagranie od 01:10:00 do 01:10:32) mówiąc, że to 
Przewodniczący prowadzi posiedzenie i powinien dbać, aby porządek obrad był zgodny z 
zasadami i norami, które obowiązują wszystkich.  

Radny Sławomir Ossowski  zapytał czy to są tylko propozycje Przewodniczącego, czy z kimś to 
omówił. Przewodniczący odpowiedział, że są to jego propozycje (nagranie od 01:10:41 do 
01:11:04). 

Radna Maria Wolsztyńska poprosiła Przewodniczącą Komisji Budżetu o odpowiedź czy te 
sprawy były omawiane na Komisji, czy budżet to udźwignie i jakie jest jej zdanie na ten 
temat. Przewodniczący Rady Gminy w odpowiedzi powiedział, że jest to jego wniosek i nie 
było to dyskutowane (nagranie od 01:11:21 do 01:13:16). 

Radny Bronisław Balcerowski zauważył, że zapoznał się z prowizorium budżetowym na rok 
2022 i w dziale 75022 jest już kwota zmieniona, ktoś Skarbnikowi podał ewentualną kwotę. 
Przewodniczący Rady Gminy potwierdził, że to on poprosił o zabezpieczenie tych środków 
(nagranie od 01:13:23 do 01:14:46). 

Głosowano w sprawie: 
zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości diety dla sołtysów gminy Białe Błota. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 9, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (11) 
Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, Piotr Mądrzyński, Zbigniew 
Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna 
Tomicka, Łukasz Wyszomirski 
 
PRZECIW (9) 
Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Krzyżanowski, 
Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Krzysztof Michalak, Sławomir Ossowski, Maria 
Wolsztyńska 
 
NIEOBECNI (1) 
Krzysztof Kocikowski 
 
Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.125.2021 zmieniająca uchwałę w 
sprawie ustalenia wysokości diety dla sołtysów gminy Białe Błota.  
 
5) zmieniająca uchwałę w sprawie diet radnych Rady Gminy Białe Błota i zwrotu kosztów ich 
podróży służbowych. 
 
Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz (nagranie od 
01:16:18 do 01:18:35). 
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Radny Bronisław Balcerowski (nagranie od 01:18:36 do 01:20:46) zauważył, że nie ma 
przesłanki, żeby wprowadzić zmianę wysokości diet radnych. Radny przedstawił zmiany, jakie 
pojawiły się w tej kwestii w prowizorium budżetowym na rok 2022.  

Przewodniczący Rady Gminy (nagranie od 01:20:47 do 01:26:02) powiedział, że jest zrobione 
zabezpieczenie maksymalne. Na pytanie radnego Balcerowskiego czy Przewodniczący może 
określić wysokość diet, Przewodniczący przedstawił te kwoty. 

Radna Maria Wolsztyńska (nagranie od 01:26:21 do 01:27:46) odniosła się do wyliczeń 
Przewodniczącego i do kwestii tego, że nikt z nią na ten temat nie rozmawiał, jest przeciwko 
jakimkolwiek podwyżkom diet radnych. Radna powiedziała, że przy głosowaniu okaże się, 
jakimi pobudkami kierowali się kandydaci do Rady Gminy startując w wyborach.  

Radny Łukasz Wyszomirski (nagranie od 01:28:00 do 01:29:31) powiedział, że jego zapytanie 
dotyczące diet sołtysów zostało źle odczytane. Przytaczając słowa radnej Wolsztyńskiej 
powiedział, że trąci to hipokryzją, nawet ci radni, którzy będą fałszywie „przeciw” będą 
beneficjentami tej uchwały. 

Radny Sławomir Ossowski wyraził swój sprzeciw przeciwko podwyżkom diet, przypomniał, że 
dieta radnego jest zwrotem kosztów poniesionych z pełnieniem funkcji publicznej. Radny 
zwrócił uwagę, że ten temat nie został omówiony na żadnej Komisji. Radny zgłosił wniosek 
formalny żeby wskaźnik, który jest określony na poziomie 2,4 zwrócić do poziomu 1,5 
(nagranie od 01:29:43 do 01:31:46). 

Na pytanie Przewodniczącego Rady Gminy Jacka Grzywacza mecenas Maciej Dalka 
potwierdził możliwość podjęcia pod głosowanie wniosku radnego Ossowskiego.  
 
Głosowano wniosek w sprawie: 
Wniosek radnego Sławomira Ossowskiego o obniżenie współczynnika z 2,4 na 1,5.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 9, PRZECIW: 11, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (9) 
Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Krzyżanowski, 
Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Krzysztof Michalak, Sławomir Ossowski, Maria 
Wolsztyńska 
 
PRZECIW (11) 
Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, Piotr Mądrzyński, Zbigniew 
Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna 
Tomicka, Łukasz Wyszomirski 
 
NIEOBECNI (1) 
Krzysztof Kocikowski 
 



13 

 

Wniosek nie przeszedł. 
 
Głosowano w sprawie: 
zmieniająca uchwałę w sprawie diet radnych Rady Gminy Białe Błota i zwrotu kosztów ich 
podróży służbowych..  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 9, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (10) 
Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, Zbigniew Moroz, Ilona 
Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Łukasz 
Wyszomirski 
 
PRZECIW (9) 
Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Krzyżanowski, 
Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Sławomir Ossowski, Maria 
Wolsztyńska 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Krzysztof Michalak 
 
NIEOBECNI (1) 
Krzysztof Kocikowski 

W trakcie głosowania radny Krzysztof Michalak poinformował, że błędnie zaznaczył głos na 
„wstrzymuję się” zamiast „przeciw”. Poprosił o zaznaczenie, że jest „przeciw” (nagranie 
01:34:45). 
 
Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.126.2021 zmieniająca uchwałę w 
sprawie diet radnych Rady Gminy Białe Błota i zwrotu kosztów ich podróży służbowych. 
 
Radny Krzysztof Michalak poprosił o powtórzenie głosowania, poinformował, że się pomylił 
w głosowaniu. Mecenas Maciej Dalka ocenił sytuację, jako nienadającą się do reasumpcji 
głosowania.  Radny Michalak poprosił o odnotowanie błędnego oddania głosu w protokole i 
zaznaczenie, że był „przeciw” (nagranie od 01:35:34 do 01:36:55).  

Radna Maria Wolsztyńska zauważyła, że takie oświadczenie nie zmieni wyniku głosowania 
(nagranie od 01:37:02 do 01:37:26). 

Mecenas Dalka potwierdził, że pomyłka czy oświadczenie nie zmienia wyniku głosowania. 
Głosowanie się powtarza, jeżeli był problem techniczny (nagranie od 01:37:47 do 01:38:18). 

Radny Krzysztof Michalak powiedział, że dla niego był problem techniczny. Były zakłócenia i 
nie do końca zdawał sobie sprawę, zagłosował w wyniku błędu, jego zdaniem jest podstawa, 
żeby powtórzyć głosowanie (nagranie od 01:38:18 do 01:39:04). 



14 

 

Przewodniczący (nagranie od 01:39:06 do 01:39:22) powiedział, że nie widzi w tej chwili 
takiej możliwości. Taki wniosek radny Michalak może złożyć ewentualnie na kolejnej sesji. 
 
6) w sprawie wynagrodzenia Wójta Gminy Białe Błota. 
 
Radna Magdalena Sznajder odniosła się do dzisiejszych głosowań, zawnioskowała do 
Przewodniczącego, żeby sesje odbywały się stacjonarnie (nagranie od 01:39:56 do 01:40:30). 

Radny Michalak (nagranie od 01:40:31 do 01:40:49) powiedział, że skoro zagłosował za 
niezmienianiem współczynnika, to chyba jest logiczne, że jest przeciwko tej podwyżce, 
ponownie poprosił o powtórzenie głosowania.  

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił treść uchwały w sprawie wynagrodzenia Wójta 
Gminy Białe Błota (nagranie od 01:40:53 do 01:42:15). 

Radna Maria Wolsztyńska (nagranie od 01:42:18 do 01:43:17) porównała obecne a 
proponowane wynagrodzenie, poprosiła o wyjaśnienie o ile wzrośnie dodatek specjalny, ile 
wynosi i ile będzie wynosił dodatek za wieloletnią pracę.  

Sekretarz Gminy Ewa Galicka (nagranie od 01:43:25 do 01:46:57) omówiła zmianę przepisów 
w kwestii wynagrodzenia wójta, wskazując wysokość minimalną określoną w przepisach oraz 
wysokość wynagrodzenia zaproponowaną w projekcie uchwały. 

O głos poprosił radny Sławomir Ossowski (nagranie od 01:47:18 do 01:48:16), który zgłosił 
wniosek formalny, aby 9 000,00 zł podstawy pensji zasadniczej podnieść do kwoty 9 700,00 
zł, zaś dodatek funkcyjny podnieść z 2 400,00 zł do 2 700,00 zł. 
 
Głosowano wniosek w sprawie: 
wniosek radnego Sławomira Ossowskiego: wynagrodzenie zasadnicze z kwoty 9 000 zł na  
9 700 zł dodatek funkcyjny z kwoty 2 400 zł na 2 700 zł.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 9, PRZECIW: 11, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (9) 
Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Krzyżanowski, 
Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Zbigniew Moroz, Sławomir Ossowski, Katarzyna 
Tomicka 
 
PRZECIW (11) 
Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof 
Michalak, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Maria 
Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 
 
NIEOBECNI (1) 
Krzysztof Kocikowski 
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W trakcie głosowania radna Maria Wolsztyńska powiedziała, że chyba się pomyliła, nie wie, 
co głosowała (nagranie od 01:50:44 do 01:50:52). 
 
Wniosek radnego Sławomira Ossowskiego nie przeszedł.  
 
Głosowano w sprawie: 
w sprawie wynagrodzenia Wójta Gminy Białe Błota. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (19) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 
Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 
Aleksandra Lubońska, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir 
Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria 
Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 
 
PRZECIW (1) 
Piotr Mądrzyński 
 
NIEOBECNI (1) 
Krzysztof Kocikowski 

Na zakończenie (nagranie od 01:55:35 do 01:56:13)  głosowania Przewodniczący Rady Gminy 
Jacek Grzywacz powiedział, że proponuje tym radnym, którzy byli tak bardzo „przeciw” żeby, 
co sesję przedstawiali na co przeznaczyli te dodatkowe pieniądze, cele społeczne się znajdą. 
Przewodniczący też na takie cele będzie te pieniądze przeznaczał. 
 
Ad. 5. Zakończenie obrad XLVIII Sesji VIII Kadencji. 
 
 
 

Przewodniczący Rada Gminy Białe Błota 
Jacek Grzywacz 

 

 
Nagranie z sesji dostępne jest pod adresem: 
https://bialeblota.esesja.pl/transmisja/20390/sesja-rady-w-dniu-wtorek-16-listopada-
2021.htm 
 
Zgodnie z § 39 ust 2 i 5 Statutu Gminy Białe Błota uwagi do protokołu można wnosić do dnia 
07.12.2021 r. Uwagi można wnosić w formie pisemnej do Przewodniczącego Rady Gminy. 


